
    
   Sida 1 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

Sammanträdesprotokoll kommunstyrelsens 
allmänna utskott 2021-04-27 

Plats och tid Digitalt möte. Ordförande och kommunsekreterare sitter fysiskt i 
kommunhusets sessionssal, tisdag 27 april 2021 klockan 08.30–12.05 

  
 
Beslutande Kjell Öjeryd (v) 
 Pia Sjöberg (s) 
 Ingemar Johansson (c) 
 Katarina Lövgren (s) 
 
Tjänstgörande ersättare Inger Stenlund (v), tjänstgör för Kjellan Grundström 
  
Övriga deltagare Christer Normark, kommunchef (digitalt) 
 Sara Grundström, kommunsekreterare 
 Marie Strinnholm, HR-chef (digitalt) §§ 48-52 
 Jessica Holmgren, Sourssá Sense AB (digitalt) § 47 
 Simon Sundström, teknisk chef (digitalt) §§ 47-48 
 Camilla Dalesten, ekonomichef (digitalt) § 53 
 Hanna Holmberg, lärcentra (digtalt) § 56  
 
Utses att justera Katarina Lövgren (s) 
 
Underskrifter Sekreterare ............................................................................. Paragrafer 44-56 
  Sara Grundström 
 
 Ordförande .............................................................................. 
  Kjell Öjeryd Pia Sjöberg § 47 
 
 Justerande .............................................................................. 
  Katarina Lövgren 
__________________________________________________________________________________ 
 
 BEVIS/ANSLAG 
 Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Organ Kommunstyrelsens allmänna utskott 
Sammanträdesdatum 2021-04-27 Paragraf  44-56 

Datum för anslagets uppsättande  Anslaget tas ner efter   

Förvaringsplats för protokollet Kommunhuset, kanslienheten 
 
Underskrift ................................................................................................... 
 Sara Grundström 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2021-04-27 2 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 44    
 
Fastställande av ärendelistan 
 
Allmänna utskottets beslut 
Dagens ärendelista fastställs enligt följande; 
 
1 Mötets öppnande  
2 Upprop  
3 Val av justerare  
4 Meddelanden  
5 Information ordförande och kommunchef  
6 Försäljning av del av fastigheten Norrsele 1:53  2018/20 
7 Budgetuppföljning - allmän och teknisk verksamhet 2021/127 
8 Personalärenden 2021  2021/58 
9 Coronarelaterad sommarbonus till medarbetare inom 
 utbildning och omsorg  2021/201 
10 Heltidsresan  2019/484 
11 Riktlinjer för ledighet  2020/449 
12 Remiss på promemorian Tillfälligt statsbidrag till vissa 
 kommuner och regioner för kommunala åtgärder för en 
 ekonomi i balans  2021/230 
13 Hantering av ersättning till politiker – Trepartens 
 renhållningsnämnd  2021/231 
14 Medlemskap MidtSkandia och Inlandskommunernas 
 ek förening  2021/275 
15 Filial till Storumans Folkhögskola  2021/248 
______ 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2021-04-27 3 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 45    
 
Meddelanden 
 
Allmänna utskottets beslut 
Lägger meddelandena till handlingarna. 
 
Ärendebeskrivning 
Förteckning över inkomna meddelanden; 
 
1. Sveriges Kommuner och Regioner - Cirkulär 21_16 

Huvudöverenskommelse HÖK 21 med Lärarförbundets och Lärarnas 
Riksförbunds Samverkansråd, handlingsid 2021.2276. 
 

2. Länstrafiken - Uppföljning per 28 februari 2021, dnr 2020/228-501. 
 

3. Arvidsjaurs kommun - Godkänner verksamhetsberättelse för år 2020 för 
gemensam organisation för upphandling, dnr 2019/50-106. 

 
4. Sveriges Kommuner och Regioner - Cirkulär 21_18 Ändrade regler vid dag 

180 i rehabiliteringskedjan, handlingsid 2021.2332. 
 

5. Arvidsjaurs kommun - Ny översikts- och tillväxtplan för Arvidsjaurs 
kommun har vunnit laga kraft, handlingsid 2021.2379. 

______ 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2021-04-27 4 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 46    
 
Informationer 
 
Kommunchefen informerar bland annat om; 
- Tydligare styrning av koncernen. Vill lyfta fram omsorgen och 

förändringsarbetet som pågår där. Heltidsresan är presenterad av HR-chef 
vid dagens möte och utvecklingsverksamheten tar den kostnaden. Förstärker 
ledningsprofilen inom omsorgen. Arbete inom God och nära vård samt 
Lifecare har Inger Sundin påbörjat. Lifecare finns inom de medel vi 
kommer att få och där vi bland annat säkerställer att ett hemtjänstbesök 
kommer att loggas digitalt. 

- Internhyror och kostnadsfördelningsmodellen ska följas upp under 2022. 
Följa flödet med aktiviteter och en måluppfyllelse i slutet av året. Mål som 
gäller för flera år ska ha delmål under varje år. 

- Ökat medborgarinflytande kommer inte att lyckas förrän vi har lämnat 
pandemin. Vi når inte upp till de målbilderna med bland annat för lite 
företagsbesök. Vi behöver ha fysisk kontakt med samtliga grupper i 
samhället. Vi får avvakta tills alla är vaccinerade och ta det därifrån. 

- Attraktiva arbetsplatser och samarbetspartners. Saker som går bra trots 
pandemin är jämställdhetsarbetet, våldspreventionsarbetet inklusive våld i 
nära relation som även är en folkhälsofråga. 

- Inflyttning och ökad attraktion för Sorsele som kommun är oerhört viktigt. 
Sätter stort hopp till att Utvecklingsverksamheten kan göra ett bra arbete här 
med långsiktighet som är den största utmaningen.  

 
Ordförande informerar bland annat om; 
-  Varit med på en föreläsning som SmåKom ordnat, där oro för 

kommunsektorn för 2022 beskrivs. De flesta kommuner gör bra resultat för 
2021 och 2022, men vad händer därefter. Kan vi förvänta oss att staten ska 
bidra med medel återkommande. Man kommer att se över 
skatteutjämningssystemet och det känns bra och positivt för vår kommun. 

- Har kontakt med både Sparbanken Nord och Handelsbanken för att hitta en 
lösning som ger medborgarna bättre service. En bankomat för både uttag 
och insättning är på gång till Sorsele med en begränsad maxnivå. 

- Bolagsstämma för båda bolagen i morgon och där presenteras de nya 
ägardirektiven som kommunfullmäktige antog igår. 

- Pensionärerna i Ammarnäs har fått erbjudanden om ny lokal i Ammarnäs 
skola och de har nu acceptera detta erbjudande. Så nu kan vi gå vidare med 
utökat verksamhetsnytta för skolan i Ammarnäs. Kommunen går vidare med 
frågan vad som ska hända med den lokal som pensionärerna nyttjar idag.  

______ 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2021-04-27 5 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 47   Dnr 2018/20-253 
 
Försäljning av fastigheten Norrsele 1:53, del av 
 
Allmänna utskottets beslut 
Informationen informeras. 
 
Jäv 
Kjell Öjeryd (v) anmäler jäv och lämnar möteslokalen. Pia Sjöberg (s) övertar 
ordförandeskapet. Ingen ersättare inträder. 
 
Ärendebeskrivning 
Företaget Suorssá Sense AB lämnade 2018 in en ansökan om att få förvärva 
cirka 6 500 m2 av fastigheten Norrsele 1:53. Företaget ville utveckla området 
till en boendeanläggning. Jessica Holmgren informerar om sina planer med 
köpet av marken; Uppförande av stugor för seniorer i första hand och turister i 
andra hand, social- och flexibel mötesplats/lokal, minispa, orangeri, infart till 
området, utrymme för parkering och av- och pålastning. Allt skulle ske stegvis. 
 
Kommunstyrelsen beslöt i § 21/2018 att sälja ca 6 500 kvadratmeter under 
förutsättning att detaljplan för tänkt exploatering antas, fastigheten kan 
avstyckas enligt förslag samt att köparen står för samtliga 
fastighetsbildningskostnader och kostnader för framtagande av ny detaljplan. 
 
Köparen har i april 2021 meddelat att tänkt inriktning, affärsplan och 
förutsättningar har ändrats, dock vill köparen fortfarande köpa markområdet. 
Köparen lämnar på dagens sammanträde en presentation av ny inriktning. 
Företaget vill erbjuda en rekreationsupplevelse för ortsbor eller genomresande. 
Enklare övernattningsmöjligheter i tält (Tipi) eller små stugor – Glamping. 
Odling i olika former, drivbänkar och större land för vitkål. Tillverka egen 
surkål för den egna produkten som redan finns idag, Sorseliansk pesto. 
Småskalig djurhållning. Samarbete med Örnboet AB i pedagogiskt syfte med 
djur och odling i framtiden finns från båda sidor. Förhoppning om att den 
kommunala utbildningsverksamheten i framtiden även ser möjligheterna och 
nyttan av att förlägga viss pedagogisk undervisning eller temadagar på gården. 
 
Tekniska chefen kommer att föreslå Suorssá Sense AB att göra om ärendet 
med nya att-satser, inför beslut på kommunstyrelsen. 

 
Beslutsunderlag 
Muntlig redovisning av Jessica Holmgren 
Kommunstyrelsen § 21/2018 
Situationsplan 
Presentation från tidigare plan 
______ 
Utdrag; Tekniska chefen, Sourssa Sense AB 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2021-04-27 6 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 48   Dnr 2021/127-042 
 
Budgetuppföljning allmän och teknisk verksamhet 2021 
 
Allmänna utskottets beslut 
Informationen noteras. 
 
Ärendebeskrivning 
Allmänna utskottet är ansvarig för budgetuppföljning gällande allmän- och 
teknisk verksamhet. 
 
Budgetuppföljning för perioden januari till mars: 
 
Allmänna verksamheten – 
Utfallet visar på ett underskott på -1 789 000 kronor. Störst överskott beräknas 
inom Länstrafiken med + 132 000 kronor och Lärcentrum med + 126 000 
kronor. Störst underskott beräknas inom Sorsele utveckling med – 731 000 
kronor, kulturskolan med – 508 000 kronor och kulturhuset med – 305 000 
kronor.  
 
Tekniska verksamheten – 
Utfallet visar på ett resultat på + 1 289 600 kronor totalt sett för samtliga 
verksamheter inom tekniska verksamheten. Störst överskott beräknas inom 
lokaler pedagogisk verksamhet med + 831 400 kronor och lokaler vård och 
omsorg med + 255 000 kronor. Störst underskott beräknas inom slamtömning 
med – 25 000 kronor. 
 
Beslutsunderlag 
Budgetuppföljning allmän verksamhet 
Budgetuppföljning teknisk verksamhet 
______ 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2021-04-27 7 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 49   Dnr 2021/58-029 
 
Personalärenden 2021 
 
Allmänna utskottets beslut 
- HR-chef får i uppdrag att rekrytera en ny medarbetare till HR-enheten med 

målsättning att det ska rymmas inom befintlig budget. 
 
Ärendebeskrivning 
Allmänna utskottet har i § 71/2018, §§ 3 och 16/2021 beslutat följande struktur 
på åtgärdsplaner: 
- Återkoppling 
- Rapporter (sjuktal, semestersaldon) 
- Pågående frågor (löneprocess, upphandling, fackliga förhandlingar, 

revidering av styrdokument och avtal, rekryteringar) 
- Framtida frågor 
- Delegationsärenden (MBL-protokoll, bisyssla, avtal 
 
HR-chef Marie Strinnholm informerar bland annat om; 
Sjukfrånvaro: 
- Total sjukfrånvaro ligger på 7,8 % där 1,9 % är korttid och 5,9 är långtid. 

Fortsatt felmarginal misstänks. Nytt sätt att ta ut tillförlitlig statiskt 
processas. 

- Siffror den 19 april: Kultur och fritid 11,1 %, utbildningsverksamhet 10,3 
%, tekniska 8,8 %, socialverksamhet 7,2 %, SBN 0 %. 

 
Pågående frågor: 
- Inspektion Arbetsmiljöverket har genomförts. Vi behöver rutiner och 

skriftliga dokument som beskriver alla insatser vi gör. De tycker att det varit 
en bra inspektion och ser positiv på framtiden. 

- Enhetschef till måltidsverksamheten – intervjuer är på gång. 
- Arbetsmiljöutbildning – första sammankomsten framflyttad pga Covid-19. 
- Läraravtalen centralt är klara. Som väntat lämnas inte några 

individgarantier, individuell lönesättning fullt ut. Facken har avtalat om ett 
engångsbelopp på 2 000 kronor som ska utbetalas under juni. Det kommer 
att hanteras centralt från HR-enheten. Baseras på heltidsmått och kommer 
att justeras utifrån den sysselsättningsgrad man har. 

- Ledningsstrukturen är uppdelad i kommunen där det finns en strategisk och 
en operativ ledningsgrupp. Den strategiska har beslutat om att bjuda in 
samtliga medarbetare till en pensionsinformation under hösten. Vi köper 
denna tjänst för våra anställda. 

- Strategiska ledningsgruppen har beslutat att vaccination på arbetstid för 
månadsavlönade oavsett tjänstgöringsgrad ska beviljas. 

- Medarbetarenkät oktober 2021 och kommer att skötas av HR-enheten.  
- Löneadministration och avtal med SorseleBo AB. Tagit in en pensionerad 

lönehandläggare under april.   Forts. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2021-04-27 8 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 49, forts. 
 
Framtida frågor: 
Löneadministration – politisk viljeinriktning? Outsourcing eller egen regi, 
vilka förutsättningar, alternativ har vi? Arvidsjaur kommun har erbjudit stöd 
till Sorsele för att klara lönehanteringen. Detta går att lösa via avtalssamverkan. 
 
Återkoppling: 
- Löneläge i jämförelse med andra kommuner ”lönestatistik Västerbotten 

2020”. Skickas via mail till samtliga ledamöter i allmänna utskottet för att 
själv titta igenom. 

 
Beslutsunderlag 
Muntlig redovisning och bildspel av HR-chef Marie Strinnholm. 
 
Förslag till beslut 
Kjell Öjeryd (v) – HR-chef får i uppdrag att rekrytera en ny medarbetare till 
HR-enheten med målsättning att det ska rymmas inom befintlig budget. 
Pia Sjöberg (s) –Tycker att vi går ut med en rekrytering för att anställa en 
person omgående. 
Inger Stenlund (v)  och Katarina Lövgren (s) – HR-chefen får i uppdrag 
påbörja en rekrytering omgående. 
______ 
 
Utdrag  
HR-chef 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2021-04-27 9 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 50   Dnr 2021/201-026 
 
Coronarelaterad sommarbonus till medarbetare inom 
utbildning och omsorg 
 
Allmänna utskottets beslut 
Ccoronarelaterad sommarbonus med 500 kronor ska inte utgå till medarbetare 
inom utbildnings- och omsorgsverksamheten. 
 
Ärendebeskrivning 
HR-chef har fått i uppdrag av beredningsgruppen att besvara en del frågor som 
uppstått i samband med ett tjänsteutlåtande från skolchefen. Detta 
tjänsteutlåtande avser ett förslag om att ge personal inom utbildnings- och 
äldreomsorgsverksamhet en coronarelaterad sommarbonus i form av ett 
presentkort till ett värde av 500 kronor. Presentkortet ska nyttjas hos det lokala 
näringslivet.  
 
HR-chefen har utrett förslaget och beskriver i sitt tjänsteutlåtande bland annat 
Skatteverkets syn på gåvor som lämnas i pengar och att dessa är skattepliktiga. 
Personalvårdsförmåner är skattefria för en medarbetare, men en bonus i form 
av presentkort räknas ej vara en personalvårdsförmån. 
 
HR-chef förordar att vi håller oss till de centrala kollektivavtalen och arbetar 
aktivt för att skapa förutsättningar för en bra arbetsmiljö, även när vi inte 
befinner oss i en pandemi. 
 
I beredningen av ärendet har HR-chef vid två separata tillfällen haft 
telefonkontakt med handläggare på Skatteverket samt även en mailkontakt 
utöver dessa två muntliga kontakter. Den information som har lämnats i dessa 
kontakter framgår av tjänsteutlåtandet. Det som bör tilläggas är ett 
regeringsförslag som föreslås träda i kraft 1 maj 2021. Förslaget innebär att 
man tillfälligt slopar kravet på förmånsbeskattning för gåvor till anställda om 
ett värde upp till 2 000 kronor. Detta föreslås ska gälla gåvor som lämnas från 
och med 210101-211231. Förslaget ingår i regeringens sjätte extra 
ändringsbudget för 2021 som överlämnades till riksdagen 210406. 
 
Beslutsunderlag 
HR-chefens tjänsteutlåtande 2021-04-19 
Skolchefens tjänsteutlåtande 2021-03-15 
 
Förslag till beslut 
HR-chefens föreslår i sitt tjänsteutlåtande att inte ge coronarelaterad 
sommarbonus till medarbetare inom utbildnings- och omsorgsverksamheten. 
______ 
Utdrag,  
Samtliga verksamhetschefer  
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2021-04-27 10 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 51   Dnr 2019/484-730 
 
Heltidsresan 
 
Allmänna utskottets beslut 
Informationen noteras. 
 
Ärendebeskrivning 
Allmänna utskottet beslöt i § 3/2021 att heltidsresan skulle presenteras på 
nästkommande utskott. 
 
HR-chef Marie Strinnholm beskriver att utredare Anton Johansson har tagit 
ansvar för detta på 50 % och har kommit igång. Han har läst in sig på material 
som finns sedan tidigare. Han är mycket strukturerad och duktig, HR-chefen 
känner sig hoppfull att vi kommer att lösa detta nu. 
 
Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet § 3/2021 
Muntlig information av HR-chef 
______ 
 
Utdrag  
HR-chef 
Utredare 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2021-04-27 11 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 52   Dnr 2020/449-028 
 
Riktlinjer för ledighet 
 
Allmänna utskottets beslut 
Ärendet bordläggs till hösten 2021. 
 
Ärendebeskrivning 
Sorsele kommun har generösa regler avseende ledigheter jämfört med många 
andra organisationer. Det leder bland annat till att kommunen har ett högt 
semestersaldo då medarbetaren inte behöver använda sina semesterdagar utan 
kan ta ut andra former av ledighet. Nuvarande riktlinjer beslutades i december 
2019 av kommunstyrelsen. Före det var inte riktlinjerna uppdaterade sedan 
2008. 
 
Ett förslag till nya riktlinjer behandlades av kommunstyrelsen 2020-11-24 § 
166, men ärendet återremitterades med förslag att arbetsgivaren ska bevilja 
ledighet med bibehållen lön vid mammografi/gynekologiskt cellprov samt 
PSA-prov 1 ggr/år, vid eget bokat läkarbesök och tandläkarbesök max ? antal 
ggr/år, besök hos optiker och hörcentral 2 ggr/år. Tjänstledigt utan lön för att 
starta eget företag under 12 månader och om särskilt behov finns upp till 24 
månader. Tjänstledigt utan lön för att starta eget företag under 12 månader. de 
fackliga parterna får ta ställning till de yrkanden som finns. 
 
Ärendet skulle beslutas vid nästa ordinarie sammanträde med 
kommunstyrelsen, men på grund av personalförändringar har ärendet ännu inte 
behandlats. HR-chef lämnade 2021-02-23 muntlig information till utskottet, att 
en jämförelse ska göras av riktlinjer med andra R10-kommuner. Detta hänger 
ihop med semesterlöneskulder och övertidssaldon som byggs på, beroende på 
hur våra riktlinjer om ledighet är utformade. 
 
Beslutsunderlag 
HR-chefens tjänsteutlåtande 2021-04-20 
Allmänna utskottet § 17/2021 
Kommunstyrelsen § 166/2020 
Allmänna utskottet § 113/2020 
Vik HR-chefs förslag till riktlinjer 2020-11-18 
Synpunkter från Kommunal 2020-11-20 
 
Förslag till beslut 
HR-chefen föreslår i sitt tjänsteutlåtande att ärendet avslutas, och att nytt 
ärende öppnas då HR-chefen har möjlighet att prioritera arbetet med nya 
riktlinjer för ledighet. 
Kjell Öjeryd (v) – Yrkar på att ärendet bordläggs till hösten 2021. 
 
     Forts. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2021-04-27 12 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 52, forts. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att allmänna utskottets beslutar enligt eget förslag. 
______ 
 
Utdrag  
HR-chef 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2021-04-27 13 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 53   Dnr 2021/230-100 
 
Remiss promemorian - Tillfälligt statsbidrag till vissa 
kommuner och regioner för kommunala åtgärder för en 
ekonomi i balans 
 
Allmänna utskottets beslut 
Sorsele kommun lämnar följande yttrande på remissen; 
 
Arjeplog, Dorotea, Malå, Vilhelmina och Åsele kommun har utsetts till 
remissinstanser gällande tillfälligt statsbidrag till vissa kommuner och regioner 
för kommunala åtgärder för en ekonomi i balans. Sorsele har tillsammans med 
remisskommunerna ovan gemensamt tagit del av remissen och förankrat 
remissvaret i Region 101 kommunchefsgrupp. 
 
Vi ställer oss positiva till införandet av ett stöd till ekonomiskt svaga 
kommuner. Stödet gör det ekonomiskt möjligt för kommuner att jobba med 
satsningar på strukturomvandling för att förbättra sin ekonomi och skapa en 
ekonomi i balans. Det är svårt för kommuner som uppfyller kriterierna för 
stödet att klara av att ekonomiskt lägga pengar på sådana åtgärder samtidigt 
som det behövs resultat för att kompensera balanskravsunderskott. Av den 
anledningen stödjer vi också att detta är ett riktat statsbidrag och inte del av de 
generella bidragen. Vi ser positivt på att stödet är flexibelt och kan användas på 
olika sätt i kommunerna och regionerna då våra respektive utmaningar kan 
variera stort, liksom lösningarna på dem. 
 
Vi anser att kriterierna för att ha rätt att söka stödet är relevanta och rimliga 
men anser dock att formuleringen bör ändras till ”Det redovisade 
balanskravsresultatet var negativt eller noll i minst två år under perioden 2015 
– 2019”. Detta då en kommun kan ha haft ett negativt resultat efter 
balanskravsjusteringar och därmed tvingats nyttja resultatutjämningsreserven 
för att täcka underskott, men genom det kunnat redovisa ett 
balanskravsunderskott som varit noll. Det innebär ändå att kommunen har en 
svag ekonomi. 
 
Prioriteringarna av bidraget till kommuner och regioner som har en högre än 
genomsnittlig skattesats bedöms som en rimlig prioriteringsordning då 
ytterligare höjda skatter innebär en försämring för våra invånare och minskar 
vår attraktivitet för både boende och företag i relation till kommuner med lägre 
skattesats. Verktyget att höja skattesatsen är redan förbrukat i dessa kommuner.  
 
 

                                                           
1 Samverkan mellan kommunerna Arjeplog, Arvidsjaur, Dorotea, Lycksele, Malå, Norsjö, Sorsele, Storuman, 
Vilhelmina och Åsele.       Forts. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2021-04-27 14 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 53, forts. 
 
Vi är dock tveksamma till den avslutande formuleringen i avsnitt 3.7 ”Bidraget 
bör kunna ges som hel- eller delfinansiering av åtgärderna och beviljas i mån 
av tillgång på medel”. Vi är oroliga över att denna skrivning kan innebära att 
medel beviljas, kommunerna genomför åtgärder och upparbetar kostnader och 
att när slututbetalningen ska göras så har staten inte nog avsatta medel för att 
betala ut stödet och därmed lämnar redan ekonomiskt utsatta kommuner och 
regioner i än värre situation. Speciellt små kommuner blir hårt utsatta då några 
miljoner kronor är en stor andel av vår totalbudget. Vi har erfarit detta 
förfarande från Migrationsverket och vill poängtera att det är av yttersta vikt att 
staten öronmärker medel för att klara av att betala ut medel som beviljats.  
 
I avsnitt 3.8 beskrivs möjligheterna med delredovisningar. Vi skulle föreslå att 
delredovisningar också förenas med delutbetalningar. Delvis 
förskottsutbetalning är bra, men då stödet troligen kan vara någon eller ett par 
miljoner kronor per år innebär det en belastning på små kommuners likviditet, 
även om det rent bokföringsmässigt inte belastar resultatet.  
 
Kraven på ansökan och redovisning upplevs som rimliga, men det är viktigt att 
de inte innebär en allt för stor administrativ börda de kommuner med tuff 
ekonomi ofta är små kommuner med begränsade resurser. Om ansökan är allt 
för kärvande kan det leda till en oönskad effekt genom att de allra hårdast 
utsatta kommunerna med mycket svag ekonomi inte har kapacitet att ansöka 
om stödet och därmed inte kan ta del av det. 
 
Avslutningsvis är vi helt eniga med utredningens konklusioner i avsnitt 5.1 att 
fördelning utifrån invånarantal inte är lämpligt då ett utvecklingsarbete kostar 
ungefär lika mycket i en liten som i en stor kommun.  
 
Våra sex kommuner är positiva till promemorian i sin helhet och välkomnar 
denna typ av omställningsstöd för att på lång sikt möjliggöra för kommuner att 
effektivisera sin verksamhet genom strukturella insatser.  
 
Ärendebeskrivning 
Finansdepartementet har skickat ut promemorian Tillfälligt statsbidrag till vissa 
kommuner och regioner för kommunala åtgärder för en ekonomi i balans, 
Fi2021/00551, på remiss till ett antal remissinstanser i landet. Sorsele kommun 
är inte utvald remissinstans men har ändå möjlighet att yttra sig. Remissvar ska 
inlämnas senast den 14 maj 2021. 
 
I promemorian lämnas förslag till en förordning om tillfälligt statsbidrag till 
enskilda kommuner och regioner som är i behov av att vidta åtgärder för att nå 
en ekonomi i balans och en god ekonomisk hushållning. Enligt förslaget ska 
bidraget få ges till en kommun eller region som vid utgången av 2019 hade en  
     Forts. 

V
is

m
a 

A
dd

o 
ID

-n
um

m
er

 : 
af

58
d7

16
-7

f8
7-

4c
80

-8
90

d-
95

17
40

c2
68

b4



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2021-04-27 15 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 53, forts. 
 
svag ekonomi och som har behov av att vidta en eller flera omstrukturerings- 
eller effektiviseringsåtgärder inom sin verksamhet i syfte att främja en ekonomi 
i balans och en god ekonomisk hushållning. Kommuner och regioner ska enligt 
förslaget få ansöka om bidrag. 
 
En ansökan ska bland annat innehålla en redovisning av det ekonomiska läget, 
vilka åtgärder som bidraget söks för och uppskattade kostnader. Det föreslås att 
det ska finnas ett särskilt beslutsorgan hos Kammarkollegiet, Delegationen för 
kommunal ekonomi i balans, som ska pröva frågor om bidragen. Delegationen 
ska bland annat bedöma om de åtgärder som anges i en ansökan är lämpliga för 
att främja en ekonomi i balans och en god ekonomisk hushållning eller om det 
finns mer ändamålsenliga åtgärder. Kommuner och regioner som har en högre 
skattesats än genomsnittet ska enligt förslaget prioriteras bland inkomna 
ansökningar. Bidrag ska få ges som hel- eller delfinansiering och betalas ut i 
två delar. Vidare föreslås bestämmelser om att ett bidrag i vissa fall inte ska 
betalas ut och att det ska kunna återkrävas. Förordningen om tillfälligt 
statsbidrag till enskilda kommuner och regioner föreslås träda i kraft den 1 
augusti 2021 och upphöra vid utgången av 2024 
 
Beslutsunderlag 
Remissen 
 
Förslag till beslut 
Ekonomichefen lämnar i sitt tjänstutlåtande ett förslag till yttrande. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det endast finns ett förslag till beslut vilket också blir 
allmänna utskottets beslut. 
______ 
 
Utdrag  
Finansdepartementet 
Ks 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2021-04-27 16 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 54   Dnr 2021/231-106 
 
Hantering av ersättning till politiker – Trepartens 
renhållningsnämnd 
 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
- Ersättning ska hanteras enligt Norsjö kommuns antagna reglemente för 

förtroendevalda mandatperioden 2019-2022. Procentsatsen för uppdraget 
ordförande i Trepartens renhållningsnämnd sätts till 5 % av det för året 
aktuella grundarvodet enligt beloppsbilagan till Norsjös reglemente. Om 
tjänstgörande politiker redan erhåller hel- eller deltidarvode från 
hemkommunen ska ingen ytterligare ersättning utgå från Treparten. 

- Inför mandatperiod 2023-2026 bör hantering av arvode beskrivas i 
samverkansavtalet och regleras på följande sätt. Sammanträdesersättning 
och övriga ekonomiska förmåner betalas av den kommun som valt sin 
politiker och regleras därmed av respektive kommuns eget 
arvodesreglemente. Arvode för ordförande och vice ordförande ska ersättas 
i enlighet med värdkommunens arvodesregler och ingå i nämndens budget. 
Kostnader för utbildning och liknande verksamhet för de förtroendevalda 
ska ingå i nämndens budget. 

 
Ärendebeskrivning 
Treparten är den för Sorsele, Malå och Norsjö gemensamma nämnd som 
ansvara för insamling av hushållsavfall. Det senaste avtalet mellan 
kommunerna tecknades 2011 och kommunerna har för avsikt att teckna ett nytt 
avtal under 2021. När Trepartens renhållningsnämnd bildades bestod dess 
politiska organisation av kommunalråd eller på annat sätt redan avlönade 
politiker. Över tid har den politiska organisationen förändrats. 
 
Under 2020 tjänstgjorde Sorsele politiker som ordförande för nämnden. Denna 
politiker sakande rätt till deltidsarvode från hemkommunen under perioden. På 
begäran om ersättning för fullgjort arbete inom nämnden hänvisar Sorsele 
kommun till att det är värdkommunen för nämnden, dvs Norsjö kommun, som 
ska utge ersättning.  
 
Sorseles politiker saknar till följd av detta arvode för 2020. Ett reglemente bör 
fastställas för 2020-2022 och ersättning bör därefter utbetalas retroaktivt till 
den politiker som tjänstgjort utan ersättning. 
 
Trepartens renhållningsnämnd föreslår att ersättning ska hanteras enligt Norsjö 
kommuns antagna reglemente för förtroendevalda mandatperioden 2019-2022. 
Procentsats för uppdraget som ordförande i Trepartens renhållningsnämnd 
saknas dock i beloppsbilagan. Därför bör alla deltagande kommuner godkänna 
arvodesnivån då det i annat fall skulle vara de tjänstgörande politikerna själv 
som beslutar om sin ersättning.   Forts. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2021-04-27 17 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 54, forts. 
 
Procentsatsen för uppdraget ordförande i Trepartens renhållningsnämnd 
föreslås sättas till 5 % av det för året aktuella grundarvodet enligt 
beloppsbilagan till Norsjös reglemente. Om tjänstgörande politiker redan 
erhåller hel- eller deltidarvode från hemkommunen ska ingen ytterligare 
ersättning utgå från Treparten. I övrigt ska Norsjö kommuns antagna 
reglemente gälla i sin helhet för utbetalning av ersättning för politiker inom 
Treparten. De ersättningar som betalas ut från Treparten via Norsjö kommun 
ska märkas med en aktivitet för respektive kommun så att faktisk kostnad i 
slutänden belastar berörd politikers hemkommun. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunsekreterarens tjänsteutlåtande 2021-04-22 
Trepartens renhållningsnämnde § 4/2021 
 
Förslag till beslut 
Kommunsekreteraren förslår i tjänstutlåtande att ersättning ska hanteras enligt 
Norsjö kommuns antagna reglemente för förtroendevalda mandatperioden 
2019-2022. Procentsatsen för uppdraget ordförande i Trepartens 
renhållningsnämnd sätts till 5 % av det för året aktuella grundarvodet enligt 
beloppsbilagan till Norsjös reglemente. Om tjänstgörande politiker redan 
erhåller hel- eller deltidarvode från hemkommunen ska ingen ytterligare 
ersättning utgå från Treparten. Inför mandatperiod 2023-2026 bör hantering av 
arvode beskrivas i samverkansavtalet och regleras på följande sätt. 
Sammanträdesersättning och övriga ekonomiska förmåner betalas av den 
kommun som valt sin politiker och regleras därmed av respektive kommuns 
eget arvodesreglemente. Arvode för ordförande och vice ordförande ska 
ersättas i enlighet med värdkommunens arvodesregler och ingå i nämndens 
budget. Kostnader för utbildning och liknande verksamhet för de 
förtroendevalda ska ingå i nämndens budget 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det endast finns ett förslag till beslut vilket också blir 
allmänna utskottets beslut. 
______ 
 
Utdrag  
Ks 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2021-04-27 18 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 55   Dnr 2021/275-106 
 
Medlemskap MidtSkandia och Inlandskommunernas ek 
förening 
 
Allmänna utskottets beslut 
Överlämnar frågan till kommunstyrelsen utan förslag till beslut. 
 
Ärendebeskrivning 
Sorsele kommun är medlem i ett antal föreningar. För två av dessa bör 
kommunen överväg fortsatt medlemskap: 
- MidtSkandia är ett utbyte över gränsen mellan Helgeland i Norge och 

Västerbotten i Sverige. Forna vatten- och vandringsleder har i dag ersatts av 
Europaväg 12, Krutfjellvägen och Sagavägen. Dessa gränsöverskridande 
vägar spela stor roll för att vi ska kunna tillgodo göra oss hela regionens 
utbud. MidtSkandia är en av de gränsregioner som Nordiska ministerrådet 
stödjer. Medlemsavgifter är 8 525 kronor per år. 

- Inlandskommunernas ek förening är en förening som har sitt ursprung i 
engagemanget för att rädda Inlandsbanan. Föreningen bildades 1989 i 
samband med att trafikpolitiken behandlades. Några år senare, efter ett 
positivt besked om banan i riksdagen bildade IEF ett bolag för driften, 
Inlandsbanan AB. Föreningen skriver i sin verksamhetsplan för 2019-2022 
att föreningen ska behandla frågor som medlemmarna anser betydelsefulla 
och av gemensamt intresse. Särskild vikt läggs vid infrastrukturen, framför 
allt Inlandets järnvägar med Inlandsbanan som sammanhållande band, samt 
Inlandsvägarna rv 26 och E45. Gemensamma näringspolitiska frågor ska 
ges hög prioritet. Inlandets roll i omställningen till ett hållbart samhälle och 
verksamheter med koppling till regionens rika naturtillgångar ska 
uppmärksammas, liksom inflytandet över och ersättningen från nyttjandet 
av dessa resurser. Inlandsbornas engagemang och initiativ ska stimuleras 
och tas tillvara för utvecklingen i regionen. Medlemsavgiften är 20 000 
kronor per år. 

 
Beslutsunderlag 
Kommunsekreterarens tjänsteutlåtande 2021-04-26 
 
Förslag till beslut 
Kjell Öjeryd (v) – Överlämnar frågan till kommunstyrelsen utan förslag till 
beslut. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det endast finns ett förslag till beslut vilket också blir 
allmänna utskottets beslut. 
______ 
 
Utdrag; Ks 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2021-04-27 19 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 56  Dnr 2021/248-615 
 
Storuman Folkhögskola filial Sorsele 
 
Allmänna utskottets beslut 
- Kommunen hyr ut delar av Älvbrinken för etablering av en filial i Sorsele 

till Storumans Folkhögskola samt att bekosta iordningställande av 
fungerande utbildningslokal enligt Folkhögskolans önskemål. 

 
Ärendebeskrivning 
Storumans folkhögskola finns tillsammans med Vindelns folkhögskola inom 
Region Västerbottens folkhögskoleförvaltning som leds av 
Folkhögskolestyrelsen. Verksamheterna samarbetar inom ramen för 
Västerbottens folkhögskola. Folkhögskolestyrelsen har ett regionuppdrag vad 
gäller folkbildning och bedriver från hösten 2021 verksamhet vid sju enheter. 
Folkhögskolan vänder sig till vuxna studerande från 18 år och uppåt. 
Storuman Folkhögskola har visat intresse av att etablera en filial i Sorsele. 
Coronapandemin har medfört att Folkhögskolerådet utlyst medel för 
yrkesinriktade utbildningar inom allmän och särskild kurs på grund av den 
ökande arbetslösheten och de stora behoven av omställning på 
arbetsmarknaden. 
 
Storuman Folkhögskola har sökt dessa medel med inriktning allmän kurs 
undersköterskeförberedande med placering i Sorsele. I mars 2021 fick de 
besked att medlen blev beviljade för hösten 2021 och våren 2022. Utrymmet är 
15 platser där inte alla 15 behöver utgöras av undersköterskeförberedande 
studenter utan mycket väl kan vara de som behöver läsa in grundskola och 
gymnasium. Även studerande mot Västerbottens Folkhögskolas övriga 
utbildningar kan ingå bland de 15. En lärarresurs kommer att anställas. 
 
Utifrån detta behöver Storumans Folkhögskola hyra en lokal. Rektor från 
Folkhögskolan har besökt Sorsele kommun och tittat på några olika lokaler där 
Älvbrinken passar bra, men för kommande läsår finns inte möjlighet att hyra 
hela lokalen. Bifogat finns en ritning med markerat utrymme som är av intresse 
för Storuman Folkhögskola att hyra från 1 augusti 2021 till 30 juni 2022, totalt 
11 månader. 
 
Folkhögskolan önskar hyra en möblerad utbildningslokal med White board och 
projektor. Det bör finnas lärararbetsplats, grupprum, uppehållsrum med 
kök/pentry, toalett, kopiator/skrivare, bredband och wifi. 
 
Enhetschef för städ och fastighet har beräknat en hyra för aktuell del av 
Älvbrinken exklusive möbler, AV utrustning och abonnemang för 
bredband/wifi. Kostnaden beräknas till 153 879 kronor per år, lokalvård 4 666 
kronor per månad för 2021 och 4 750 kronor per månad för 2022. 
     Forts. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 

 Datum Sida 
 2021-04-27 20 
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

Au § 56, forts. 
 
En kostnad för papper, säckar/påsar, tvål, diskmedel tillkommer med 4 800 
kronor per år. Total hyresintäkt för 11 månader blir enligt ovanstående 
uppgifter 197 586 kronor. 
 
Under kommande läsår 21/22 är planen att jobba fram en långsiktig lösning för 
en fast etablering av folkhögskola i Sorsele med en profil som kan locka 
nuvarande och nya medborgare till utbildning 
 
Beslutsunderlag 
Lärcentraansvarigs tjänsteutlåtande 2021-04-13 
Ritning Älvbrinken 
Ansökan allmän inriktning 
Meddelande från Storumans folkhögskola 
 
Förslag till beslut 
Ansvarig för Lärcentra föreslår i sitt tjänsteutlåtande allmänna utskottet att hyra 
ut delar av Älvbrinken för etablering av en filial i Sorsele till Storumans 
Folkhögskola samt att bekosta iordningställande av fungerande 
utbildningslokal enligt Folkhögskolans önskemål. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det endast finns ett förslag till beslut vilket också blir 
allmänna utskottets beslut. 
______ 
 
Utdrag  
Lärcentra 
Ekonomi 
Fastighet 
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   Sida 1 
 


 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 


Sammanträdesprotokoll kommunstyrelsens 
allmänna utskott 2021-04-27 


Plats och tid Digitalt möte. Ordförande och kommunsekreterare sitter fysiskt i 
kommunhusets sessionssal, tisdag 27 april 2021 klockan 08.30–12.05 


  
 
Beslutande Kjell Öjeryd (v) 
 Pia Sjöberg (s) 
 Ingemar Johansson (c) 
 Katarina Lövgren (s) 
 
Tjänstgörande ersättare Inger Stenlund (v), tjänstgör för Kjellan Grundström 
  
Övriga deltagare Christer Normark, kommunchef (digitalt) 
 Sara Grundström, kommunsekreterare 
 Marie Strinnholm, HR-chef (digitalt) §§ 48-52 
 Jessica Holmgren, Sourssá Sense AB (digitalt) § 47 
 Simon Sundström, teknisk chef (digitalt) §§ 47-48 
 Camilla Dalesten, ekonomichef (digitalt) § 53 
 Hanna Holmberg, lärcentra (digtalt) § 56  
 
Utses att justera Katarina Lövgren (s) 
 
Underskrifter Sekreterare ............................................................................. Paragrafer 44-56 
  Sara Grundström 
 
 Ordförande .............................................................................. 
  Kjell Öjeryd Pia Sjöberg § 47 
 
 Justerande .............................................................................. 
  Katarina Lövgren 
__________________________________________________________________________________ 
 
 BEVIS/ANSLAG 
 Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Organ Kommunstyrelsens allmänna utskott 
Sammanträdesdatum 2021-04-27 Paragraf  44-56 


Datum för anslagets uppsättande  Anslaget tas ner efter   


Förvaringsplats för protokollet Kommunhuset, kanslienheten 
 
Underskrift ................................................................................................... 
 Sara Grundström 
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Justerandes sign Utdragsbestyrkande 


Au § 44    
 
Fastställande av ärendelistan 
 
Allmänna utskottets beslut 
Dagens ärendelista fastställs enligt följande; 
 
1 Mötets öppnande  
2 Upprop  
3 Val av justerare  
4 Meddelanden  
5 Information ordförande och kommunchef  
6 Försäljning av del av fastigheten Norrsele 1:53  2018/20 
7 Budgetuppföljning - allmän och teknisk verksamhet 2021/127 
8 Personalärenden 2021  2021/58 
9 Coronarelaterad sommarbonus till medarbetare inom 
 utbildning och omsorg  2021/201 
10 Heltidsresan  2019/484 
11 Riktlinjer för ledighet  2020/449 
12 Remiss på promemorian Tillfälligt statsbidrag till vissa 
 kommuner och regioner för kommunala åtgärder för en 
 ekonomi i balans  2021/230 
13 Hantering av ersättning till politiker – Trepartens 
 renhållningsnämnd  2021/231 
14 Medlemskap MidtSkandia och Inlandskommunernas 
 ek förening  2021/275 
15 Filial till Storumans Folkhögskola  2021/248 
______ 
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Au § 45    
 
Meddelanden 
 
Allmänna utskottets beslut 
Lägger meddelandena till handlingarna. 
 
Ärendebeskrivning 
Förteckning över inkomna meddelanden; 
 
1. Sveriges Kommuner och Regioner - Cirkulär 21_16 


Huvudöverenskommelse HÖK 21 med Lärarförbundets och Lärarnas 
Riksförbunds Samverkansråd, handlingsid 2021.2276. 
 


2. Länstrafiken - Uppföljning per 28 februari 2021, dnr 2020/228-501. 
 


3. Arvidsjaurs kommun - Godkänner verksamhetsberättelse för år 2020 för 
gemensam organisation för upphandling, dnr 2019/50-106. 


 
4. Sveriges Kommuner och Regioner - Cirkulär 21_18 Ändrade regler vid dag 


180 i rehabiliteringskedjan, handlingsid 2021.2332. 
 


5. Arvidsjaurs kommun - Ny översikts- och tillväxtplan för Arvidsjaurs 
kommun har vunnit laga kraft, handlingsid 2021.2379. 


______ 
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Justerandes sign Utdragsbestyrkande 


Au § 46    
 
Informationer 
 
Kommunchefen informerar bland annat om; 
- Tydligare styrning av koncernen. Vill lyfta fram omsorgen och 


förändringsarbetet som pågår där. Heltidsresan är presenterad av HR-chef 
vid dagens möte och utvecklingsverksamheten tar den kostnaden. Förstärker 
ledningsprofilen inom omsorgen. Arbete inom God och nära vård samt 
Lifecare har Inger Sundin påbörjat. Lifecare finns inom de medel vi 
kommer att få och där vi bland annat säkerställer att ett hemtjänstbesök 
kommer att loggas digitalt. 


- Internhyror och kostnadsfördelningsmodellen ska följas upp under 2022. 
Följa flödet med aktiviteter och en måluppfyllelse i slutet av året. Mål som 
gäller för flera år ska ha delmål under varje år. 


- Ökat medborgarinflytande kommer inte att lyckas förrän vi har lämnat 
pandemin. Vi når inte upp till de målbilderna med bland annat för lite 
företagsbesök. Vi behöver ha fysisk kontakt med samtliga grupper i 
samhället. Vi får avvakta tills alla är vaccinerade och ta det därifrån. 


- Attraktiva arbetsplatser och samarbetspartners. Saker som går bra trots 
pandemin är jämställdhetsarbetet, våldspreventionsarbetet inklusive våld i 
nära relation som även är en folkhälsofråga. 


- Inflyttning och ökad attraktion för Sorsele som kommun är oerhört viktigt. 
Sätter stort hopp till att Utvecklingsverksamheten kan göra ett bra arbete här 
med långsiktighet som är den största utmaningen.  


 
Ordförande informerar bland annat om; 
-  Varit med på en föreläsning som SmåKom ordnat, där oro för 


kommunsektorn för 2022 beskrivs. De flesta kommuner gör bra resultat för 
2021 och 2022, men vad händer därefter. Kan vi förvänta oss att staten ska 
bidra med medel återkommande. Man kommer att se över 
skatteutjämningssystemet och det känns bra och positivt för vår kommun. 


- Har kontakt med både Sparbanken Nord och Handelsbanken för att hitta en 
lösning som ger medborgarna bättre service. En bankomat för både uttag 
och insättning är på gång till Sorsele med en begränsad maxnivå. 


- Bolagsstämma för båda bolagen i morgon och där presenteras de nya 
ägardirektiven som kommunfullmäktige antog igår. 


- Pensionärerna i Ammarnäs har fått erbjudanden om ny lokal i Ammarnäs 
skola och de har nu acceptera detta erbjudande. Så nu kan vi gå vidare med 
utökat verksamhetsnytta för skolan i Ammarnäs. Kommunen går vidare med 
frågan vad som ska hända med den lokal som pensionärerna nyttjar idag.  


______ 
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Au § 47   Dnr 2018/20-253 
 
Försäljning av fastigheten Norrsele 1:53, del av 
 
Allmänna utskottets beslut 
Informationen informeras. 
 
Jäv 
Kjell Öjeryd (v) anmäler jäv och lämnar möteslokalen. Pia Sjöberg (s) övertar 
ordförandeskapet. Ingen ersättare inträder. 
 
Ärendebeskrivning 
Företaget Suorssá Sense AB lämnade 2018 in en ansökan om att få förvärva 
cirka 6 500 m2 av fastigheten Norrsele 1:53. Företaget ville utveckla området 
till en boendeanläggning. Jessica Holmgren informerar om sina planer med 
köpet av marken; Uppförande av stugor för seniorer i första hand och turister i 
andra hand, social- och flexibel mötesplats/lokal, minispa, orangeri, infart till 
området, utrymme för parkering och av- och pålastning. Allt skulle ske stegvis. 
 
Kommunstyrelsen beslöt i § 21/2018 att sälja ca 6 500 kvadratmeter under 
förutsättning att detaljplan för tänkt exploatering antas, fastigheten kan 
avstyckas enligt förslag samt att köparen står för samtliga 
fastighetsbildningskostnader och kostnader för framtagande av ny detaljplan. 
 
Köparen har i april 2021 meddelat att tänkt inriktning, affärsplan och 
förutsättningar har ändrats, dock vill köparen fortfarande köpa markområdet. 
Köparen lämnar på dagens sammanträde en presentation av ny inriktning. 
Företaget vill erbjuda en rekreationsupplevelse för ortsbor eller genomresande. 
Enklare övernattningsmöjligheter i tält (Tipi) eller små stugor – Glamping. 
Odling i olika former, drivbänkar och större land för vitkål. Tillverka egen 
surkål för den egna produkten som redan finns idag, Sorseliansk pesto. 
Småskalig djurhållning. Samarbete med Örnboet AB i pedagogiskt syfte med 
djur och odling i framtiden finns från båda sidor. Förhoppning om att den 
kommunala utbildningsverksamheten i framtiden även ser möjligheterna och 
nyttan av att förlägga viss pedagogisk undervisning eller temadagar på gården. 
 
Tekniska chefen kommer att föreslå Suorssá Sense AB att göra om ärendet 
med nya att-satser, inför beslut på kommunstyrelsen. 


 
Beslutsunderlag 
Muntlig redovisning av Jessica Holmgren 
Kommunstyrelsen § 21/2018 
Situationsplan 
Presentation från tidigare plan 
______ 
Utdrag; Tekniska chefen, Sourssa Sense AB 
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Au § 48   Dnr 2021/127-042 
 
Budgetuppföljning allmän och teknisk verksamhet 2021 
 
Allmänna utskottets beslut 
Informationen noteras. 
 
Ärendebeskrivning 
Allmänna utskottet är ansvarig för budgetuppföljning gällande allmän- och 
teknisk verksamhet. 
 
Budgetuppföljning för perioden januari till mars: 
 
Allmänna verksamheten – 
Utfallet visar på ett underskott på -1 789 000 kronor. Störst överskott beräknas 
inom Länstrafiken med + 132 000 kronor och Lärcentrum med + 126 000 
kronor. Störst underskott beräknas inom Sorsele utveckling med – 731 000 
kronor, kulturskolan med – 508 000 kronor och kulturhuset med – 305 000 
kronor.  
 
Tekniska verksamheten – 
Utfallet visar på ett resultat på + 1 289 600 kronor totalt sett för samtliga 
verksamheter inom tekniska verksamheten. Störst överskott beräknas inom 
lokaler pedagogisk verksamhet med + 831 400 kronor och lokaler vård och 
omsorg med + 255 000 kronor. Störst underskott beräknas inom slamtömning 
med – 25 000 kronor. 
 
Beslutsunderlag 
Budgetuppföljning allmän verksamhet 
Budgetuppföljning teknisk verksamhet 
______ 
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Au § 49   Dnr 2021/58-029 
 
Personalärenden 2021 
 
Allmänna utskottets beslut 
- HR-chef får i uppdrag att rekrytera en ny medarbetare till HR-enheten med 


målsättning att det ska rymmas inom befintlig budget. 
 
Ärendebeskrivning 
Allmänna utskottet har i § 71/2018, §§ 3 och 16/2021 beslutat följande struktur 
på åtgärdsplaner: 
- Återkoppling 
- Rapporter (sjuktal, semestersaldon) 
- Pågående frågor (löneprocess, upphandling, fackliga förhandlingar, 


revidering av styrdokument och avtal, rekryteringar) 
- Framtida frågor 
- Delegationsärenden (MBL-protokoll, bisyssla, avtal 
 
HR-chef Marie Strinnholm informerar bland annat om; 
Sjukfrånvaro: 
- Total sjukfrånvaro ligger på 7,8 % där 1,9 % är korttid och 5,9 är långtid. 


Fortsatt felmarginal misstänks. Nytt sätt att ta ut tillförlitlig statiskt 
processas. 


- Siffror den 19 april: Kultur och fritid 11,1 %, utbildningsverksamhet 10,3 
%, tekniska 8,8 %, socialverksamhet 7,2 %, SBN 0 %. 


 
Pågående frågor: 
- Inspektion Arbetsmiljöverket har genomförts. Vi behöver rutiner och 


skriftliga dokument som beskriver alla insatser vi gör. De tycker att det varit 
en bra inspektion och ser positiv på framtiden. 


- Enhetschef till måltidsverksamheten – intervjuer är på gång. 
- Arbetsmiljöutbildning – första sammankomsten framflyttad pga Covid-19. 
- Läraravtalen centralt är klara. Som väntat lämnas inte några 


individgarantier, individuell lönesättning fullt ut. Facken har avtalat om ett 
engångsbelopp på 2 000 kronor som ska utbetalas under juni. Det kommer 
att hanteras centralt från HR-enheten. Baseras på heltidsmått och kommer 
att justeras utifrån den sysselsättningsgrad man har. 


- Ledningsstrukturen är uppdelad i kommunen där det finns en strategisk och 
en operativ ledningsgrupp. Den strategiska har beslutat om att bjuda in 
samtliga medarbetare till en pensionsinformation under hösten. Vi köper 
denna tjänst för våra anställda. 


- Strategiska ledningsgruppen har beslutat att vaccination på arbetstid för 
månadsavlönade oavsett tjänstgöringsgrad ska beviljas. 


- Medarbetarenkät oktober 2021 och kommer att skötas av HR-enheten.  
- Löneadministration och avtal med SorseleBo AB. Tagit in en pensionerad 


lönehandläggare under april.   Forts. 
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Au § 49, forts. 
 
Framtida frågor: 
Löneadministration – politisk viljeinriktning? Outsourcing eller egen regi, 
vilka förutsättningar, alternativ har vi? Arvidsjaur kommun har erbjudit stöd 
till Sorsele för att klara lönehanteringen. Detta går att lösa via avtalssamverkan. 
 
Återkoppling: 
- Löneläge i jämförelse med andra kommuner ”lönestatistik Västerbotten 


2020”. Skickas via mail till samtliga ledamöter i allmänna utskottet för att 
själv titta igenom. 


 
Beslutsunderlag 
Muntlig redovisning och bildspel av HR-chef Marie Strinnholm. 
 
Förslag till beslut 
Kjell Öjeryd (v) – HR-chef får i uppdrag att rekrytera en ny medarbetare till 
HR-enheten med målsättning att det ska rymmas inom befintlig budget. 
Pia Sjöberg (s) –Tycker att vi går ut med en rekrytering för att anställa en 
person omgående. 
Inger Stenlund (v)  och Katarina Lövgren (s) – HR-chefen får i uppdrag 
påbörja en rekrytering omgående. 
______ 
 
Utdrag  
HR-chef 
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Au § 50   Dnr 2021/201-026 
 
Coronarelaterad sommarbonus till medarbetare inom 
utbildning och omsorg 
 
Allmänna utskottets beslut 
Ccoronarelaterad sommarbonus med 500 kronor ska inte utgå till medarbetare 
inom utbildnings- och omsorgsverksamheten. 
 
Ärendebeskrivning 
HR-chef har fått i uppdrag av beredningsgruppen att besvara en del frågor som 
uppstått i samband med ett tjänsteutlåtande från skolchefen. Detta 
tjänsteutlåtande avser ett förslag om att ge personal inom utbildnings- och 
äldreomsorgsverksamhet en coronarelaterad sommarbonus i form av ett 
presentkort till ett värde av 500 kronor. Presentkortet ska nyttjas hos det lokala 
näringslivet.  
 
HR-chefen har utrett förslaget och beskriver i sitt tjänsteutlåtande bland annat 
Skatteverkets syn på gåvor som lämnas i pengar och att dessa är skattepliktiga. 
Personalvårdsförmåner är skattefria för en medarbetare, men en bonus i form 
av presentkort räknas ej vara en personalvårdsförmån. 
 
HR-chef förordar att vi håller oss till de centrala kollektivavtalen och arbetar 
aktivt för att skapa förutsättningar för en bra arbetsmiljö, även när vi inte 
befinner oss i en pandemi. 
 
I beredningen av ärendet har HR-chef vid två separata tillfällen haft 
telefonkontakt med handläggare på Skatteverket samt även en mailkontakt 
utöver dessa två muntliga kontakter. Den information som har lämnats i dessa 
kontakter framgår av tjänsteutlåtandet. Det som bör tilläggas är ett 
regeringsförslag som föreslås träda i kraft 1 maj 2021. Förslaget innebär att 
man tillfälligt slopar kravet på förmånsbeskattning för gåvor till anställda om 
ett värde upp till 2 000 kronor. Detta föreslås ska gälla gåvor som lämnas från 
och med 210101-211231. Förslaget ingår i regeringens sjätte extra 
ändringsbudget för 2021 som överlämnades till riksdagen 210406. 
 
Beslutsunderlag 
HR-chefens tjänsteutlåtande 2021-04-19 
Skolchefens tjänsteutlåtande 2021-03-15 
 
Förslag till beslut 
HR-chefens föreslår i sitt tjänsteutlåtande att inte ge coronarelaterad 
sommarbonus till medarbetare inom utbildnings- och omsorgsverksamheten. 
______ 
Utdrag,  
Samtliga verksamhetschefer  
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Au § 51   Dnr 2019/484-730 
 
Heltidsresan 
 
Allmänna utskottets beslut 
Informationen noteras. 
 
Ärendebeskrivning 
Allmänna utskottet beslöt i § 3/2021 att heltidsresan skulle presenteras på 
nästkommande utskott. 
 
HR-chef Marie Strinnholm beskriver att utredare Anton Johansson har tagit 
ansvar för detta på 50 % och har kommit igång. Han har läst in sig på material 
som finns sedan tidigare. Han är mycket strukturerad och duktig, HR-chefen 
känner sig hoppfull att vi kommer att lösa detta nu. 
 
Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet § 3/2021 
Muntlig information av HR-chef 
______ 
 
Utdrag  
HR-chef 
Utredare 
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Au § 52   Dnr 2020/449-028 
 
Riktlinjer för ledighet 
 
Allmänna utskottets beslut 
Ärendet bordläggs till hösten 2021. 
 
Ärendebeskrivning 
Sorsele kommun har generösa regler avseende ledigheter jämfört med många 
andra organisationer. Det leder bland annat till att kommunen har ett högt 
semestersaldo då medarbetaren inte behöver använda sina semesterdagar utan 
kan ta ut andra former av ledighet. Nuvarande riktlinjer beslutades i december 
2019 av kommunstyrelsen. Före det var inte riktlinjerna uppdaterade sedan 
2008. 
 
Ett förslag till nya riktlinjer behandlades av kommunstyrelsen 2020-11-24 § 
166, men ärendet återremitterades med förslag att arbetsgivaren ska bevilja 
ledighet med bibehållen lön vid mammografi/gynekologiskt cellprov samt 
PSA-prov 1 ggr/år, vid eget bokat läkarbesök och tandläkarbesök max ? antal 
ggr/år, besök hos optiker och hörcentral 2 ggr/år. Tjänstledigt utan lön för att 
starta eget företag under 12 månader och om särskilt behov finns upp till 24 
månader. Tjänstledigt utan lön för att starta eget företag under 12 månader. de 
fackliga parterna får ta ställning till de yrkanden som finns. 
 
Ärendet skulle beslutas vid nästa ordinarie sammanträde med 
kommunstyrelsen, men på grund av personalförändringar har ärendet ännu inte 
behandlats. HR-chef lämnade 2021-02-23 muntlig information till utskottet, att 
en jämförelse ska göras av riktlinjer med andra R10-kommuner. Detta hänger 
ihop med semesterlöneskulder och övertidssaldon som byggs på, beroende på 
hur våra riktlinjer om ledighet är utformade. 
 
Beslutsunderlag 
HR-chefens tjänsteutlåtande 2021-04-20 
Allmänna utskottet § 17/2021 
Kommunstyrelsen § 166/2020 
Allmänna utskottet § 113/2020 
Vik HR-chefs förslag till riktlinjer 2020-11-18 
Synpunkter från Kommunal 2020-11-20 
 
Förslag till beslut 
HR-chefen föreslår i sitt tjänsteutlåtande att ärendet avslutas, och att nytt 
ärende öppnas då HR-chefen har möjlighet att prioritera arbetet med nya 
riktlinjer för ledighet. 
Kjell Öjeryd (v) – Yrkar på att ärendet bordläggs till hösten 2021. 
 
     Forts. 
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Beslutsgång 
Ordförande finner att allmänna utskottets beslutar enligt eget förslag. 
______ 
 
Utdrag  
HR-chef 
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Remiss promemorian - Tillfälligt statsbidrag till vissa 
kommuner och regioner för kommunala åtgärder för en 
ekonomi i balans 
 
Allmänna utskottets beslut 
Sorsele kommun lämnar följande yttrande på remissen; 
 
Arjeplog, Dorotea, Malå, Vilhelmina och Åsele kommun har utsetts till 
remissinstanser gällande tillfälligt statsbidrag till vissa kommuner och regioner 
för kommunala åtgärder för en ekonomi i balans. Sorsele har tillsammans med 
remisskommunerna ovan gemensamt tagit del av remissen och förankrat 
remissvaret i Region 101 kommunchefsgrupp. 
 
Vi ställer oss positiva till införandet av ett stöd till ekonomiskt svaga 
kommuner. Stödet gör det ekonomiskt möjligt för kommuner att jobba med 
satsningar på strukturomvandling för att förbättra sin ekonomi och skapa en 
ekonomi i balans. Det är svårt för kommuner som uppfyller kriterierna för 
stödet att klara av att ekonomiskt lägga pengar på sådana åtgärder samtidigt 
som det behövs resultat för att kompensera balanskravsunderskott. Av den 
anledningen stödjer vi också att detta är ett riktat statsbidrag och inte del av de 
generella bidragen. Vi ser positivt på att stödet är flexibelt och kan användas på 
olika sätt i kommunerna och regionerna då våra respektive utmaningar kan 
variera stort, liksom lösningarna på dem. 
 
Vi anser att kriterierna för att ha rätt att söka stödet är relevanta och rimliga 
men anser dock att formuleringen bör ändras till ”Det redovisade 
balanskravsresultatet var negativt eller noll i minst två år under perioden 2015 
– 2019”. Detta då en kommun kan ha haft ett negativt resultat efter 
balanskravsjusteringar och därmed tvingats nyttja resultatutjämningsreserven 
för att täcka underskott, men genom det kunnat redovisa ett 
balanskravsunderskott som varit noll. Det innebär ändå att kommunen har en 
svag ekonomi. 
 
Prioriteringarna av bidraget till kommuner och regioner som har en högre än 
genomsnittlig skattesats bedöms som en rimlig prioriteringsordning då 
ytterligare höjda skatter innebär en försämring för våra invånare och minskar 
vår attraktivitet för både boende och företag i relation till kommuner med lägre 
skattesats. Verktyget att höja skattesatsen är redan förbrukat i dessa kommuner.  
 
 


                                                           
1 Samverkan mellan kommunerna Arjeplog, Arvidsjaur, Dorotea, Lycksele, Malå, Norsjö, Sorsele, Storuman, 
Vilhelmina och Åsele.       Forts. 
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Vi är dock tveksamma till den avslutande formuleringen i avsnitt 3.7 ”Bidraget 
bör kunna ges som hel- eller delfinansiering av åtgärderna och beviljas i mån 
av tillgång på medel”. Vi är oroliga över att denna skrivning kan innebära att 
medel beviljas, kommunerna genomför åtgärder och upparbetar kostnader och 
att när slututbetalningen ska göras så har staten inte nog avsatta medel för att 
betala ut stödet och därmed lämnar redan ekonomiskt utsatta kommuner och 
regioner i än värre situation. Speciellt små kommuner blir hårt utsatta då några 
miljoner kronor är en stor andel av vår totalbudget. Vi har erfarit detta 
förfarande från Migrationsverket och vill poängtera att det är av yttersta vikt att 
staten öronmärker medel för att klara av att betala ut medel som beviljats.  
 
I avsnitt 3.8 beskrivs möjligheterna med delredovisningar. Vi skulle föreslå att 
delredovisningar också förenas med delutbetalningar. Delvis 
förskottsutbetalning är bra, men då stödet troligen kan vara någon eller ett par 
miljoner kronor per år innebär det en belastning på små kommuners likviditet, 
även om det rent bokföringsmässigt inte belastar resultatet.  
 
Kraven på ansökan och redovisning upplevs som rimliga, men det är viktigt att 
de inte innebär en allt för stor administrativ börda de kommuner med tuff 
ekonomi ofta är små kommuner med begränsade resurser. Om ansökan är allt 
för kärvande kan det leda till en oönskad effekt genom att de allra hårdast 
utsatta kommunerna med mycket svag ekonomi inte har kapacitet att ansöka 
om stödet och därmed inte kan ta del av det. 
 
Avslutningsvis är vi helt eniga med utredningens konklusioner i avsnitt 5.1 att 
fördelning utifrån invånarantal inte är lämpligt då ett utvecklingsarbete kostar 
ungefär lika mycket i en liten som i en stor kommun.  
 
Våra sex kommuner är positiva till promemorian i sin helhet och välkomnar 
denna typ av omställningsstöd för att på lång sikt möjliggöra för kommuner att 
effektivisera sin verksamhet genom strukturella insatser.  
 
Ärendebeskrivning 
Finansdepartementet har skickat ut promemorian Tillfälligt statsbidrag till vissa 
kommuner och regioner för kommunala åtgärder för en ekonomi i balans, 
Fi2021/00551, på remiss till ett antal remissinstanser i landet. Sorsele kommun 
är inte utvald remissinstans men har ändå möjlighet att yttra sig. Remissvar ska 
inlämnas senast den 14 maj 2021. 
 
I promemorian lämnas förslag till en förordning om tillfälligt statsbidrag till 
enskilda kommuner och regioner som är i behov av att vidta åtgärder för att nå 
en ekonomi i balans och en god ekonomisk hushållning. Enligt förslaget ska 
bidraget få ges till en kommun eller region som vid utgången av 2019 hade en  
     Forts. 
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svag ekonomi och som har behov av att vidta en eller flera omstrukturerings- 
eller effektiviseringsåtgärder inom sin verksamhet i syfte att främja en ekonomi 
i balans och en god ekonomisk hushållning. Kommuner och regioner ska enligt 
förslaget få ansöka om bidrag. 
 
En ansökan ska bland annat innehålla en redovisning av det ekonomiska läget, 
vilka åtgärder som bidraget söks för och uppskattade kostnader. Det föreslås att 
det ska finnas ett särskilt beslutsorgan hos Kammarkollegiet, Delegationen för 
kommunal ekonomi i balans, som ska pröva frågor om bidragen. Delegationen 
ska bland annat bedöma om de åtgärder som anges i en ansökan är lämpliga för 
att främja en ekonomi i balans och en god ekonomisk hushållning eller om det 
finns mer ändamålsenliga åtgärder. Kommuner och regioner som har en högre 
skattesats än genomsnittet ska enligt förslaget prioriteras bland inkomna 
ansökningar. Bidrag ska få ges som hel- eller delfinansiering och betalas ut i 
två delar. Vidare föreslås bestämmelser om att ett bidrag i vissa fall inte ska 
betalas ut och att det ska kunna återkrävas. Förordningen om tillfälligt 
statsbidrag till enskilda kommuner och regioner föreslås träda i kraft den 1 
augusti 2021 och upphöra vid utgången av 2024 
 
Beslutsunderlag 
Remissen 
 
Förslag till beslut 
Ekonomichefen lämnar i sitt tjänstutlåtande ett förslag till yttrande. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det endast finns ett förslag till beslut vilket också blir 
allmänna utskottets beslut. 
______ 
 
Utdrag  
Finansdepartementet 
Ks 
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Hantering av ersättning till politiker – Trepartens 
renhållningsnämnd 
 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslår kommunfullmäktige besluta; 
- Ersättning ska hanteras enligt Norsjö kommuns antagna reglemente för 


förtroendevalda mandatperioden 2019-2022. Procentsatsen för uppdraget 
ordförande i Trepartens renhållningsnämnd sätts till 5 % av det för året 
aktuella grundarvodet enligt beloppsbilagan till Norsjös reglemente. Om 
tjänstgörande politiker redan erhåller hel- eller deltidarvode från 
hemkommunen ska ingen ytterligare ersättning utgå från Treparten. 


- Inför mandatperiod 2023-2026 bör hantering av arvode beskrivas i 
samverkansavtalet och regleras på följande sätt. Sammanträdesersättning 
och övriga ekonomiska förmåner betalas av den kommun som valt sin 
politiker och regleras därmed av respektive kommuns eget 
arvodesreglemente. Arvode för ordförande och vice ordförande ska ersättas 
i enlighet med värdkommunens arvodesregler och ingå i nämndens budget. 
Kostnader för utbildning och liknande verksamhet för de förtroendevalda 
ska ingå i nämndens budget. 


 
Ärendebeskrivning 
Treparten är den för Sorsele, Malå och Norsjö gemensamma nämnd som 
ansvara för insamling av hushållsavfall. Det senaste avtalet mellan 
kommunerna tecknades 2011 och kommunerna har för avsikt att teckna ett nytt 
avtal under 2021. När Trepartens renhållningsnämnd bildades bestod dess 
politiska organisation av kommunalråd eller på annat sätt redan avlönade 
politiker. Över tid har den politiska organisationen förändrats. 
 
Under 2020 tjänstgjorde Sorsele politiker som ordförande för nämnden. Denna 
politiker sakande rätt till deltidsarvode från hemkommunen under perioden. På 
begäran om ersättning för fullgjort arbete inom nämnden hänvisar Sorsele 
kommun till att det är värdkommunen för nämnden, dvs Norsjö kommun, som 
ska utge ersättning.  
 
Sorseles politiker saknar till följd av detta arvode för 2020. Ett reglemente bör 
fastställas för 2020-2022 och ersättning bör därefter utbetalas retroaktivt till 
den politiker som tjänstgjort utan ersättning. 
 
Trepartens renhållningsnämnd föreslår att ersättning ska hanteras enligt Norsjö 
kommuns antagna reglemente för förtroendevalda mandatperioden 2019-2022. 
Procentsats för uppdraget som ordförande i Trepartens renhållningsnämnd 
saknas dock i beloppsbilagan. Därför bör alla deltagande kommuner godkänna 
arvodesnivån då det i annat fall skulle vara de tjänstgörande politikerna själv 
som beslutar om sin ersättning.   Forts. 







 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 


 Datum Sida 
 2021-04-27 17 
 


 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 


Au § 54, forts. 
 
Procentsatsen för uppdraget ordförande i Trepartens renhållningsnämnd 
föreslås sättas till 5 % av det för året aktuella grundarvodet enligt 
beloppsbilagan till Norsjös reglemente. Om tjänstgörande politiker redan 
erhåller hel- eller deltidarvode från hemkommunen ska ingen ytterligare 
ersättning utgå från Treparten. I övrigt ska Norsjö kommuns antagna 
reglemente gälla i sin helhet för utbetalning av ersättning för politiker inom 
Treparten. De ersättningar som betalas ut från Treparten via Norsjö kommun 
ska märkas med en aktivitet för respektive kommun så att faktisk kostnad i 
slutänden belastar berörd politikers hemkommun. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunsekreterarens tjänsteutlåtande 2021-04-22 
Trepartens renhållningsnämnde § 4/2021 
 
Förslag till beslut 
Kommunsekreteraren förslår i tjänstutlåtande att ersättning ska hanteras enligt 
Norsjö kommuns antagna reglemente för förtroendevalda mandatperioden 
2019-2022. Procentsatsen för uppdraget ordförande i Trepartens 
renhållningsnämnd sätts till 5 % av det för året aktuella grundarvodet enligt 
beloppsbilagan till Norsjös reglemente. Om tjänstgörande politiker redan 
erhåller hel- eller deltidarvode från hemkommunen ska ingen ytterligare 
ersättning utgå från Treparten. Inför mandatperiod 2023-2026 bör hantering av 
arvode beskrivas i samverkansavtalet och regleras på följande sätt. 
Sammanträdesersättning och övriga ekonomiska förmåner betalas av den 
kommun som valt sin politiker och regleras därmed av respektive kommuns 
eget arvodesreglemente. Arvode för ordförande och vice ordförande ska 
ersättas i enlighet med värdkommunens arvodesregler och ingå i nämndens 
budget. Kostnader för utbildning och liknande verksamhet för de 
förtroendevalda ska ingå i nämndens budget 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det endast finns ett förslag till beslut vilket också blir 
allmänna utskottets beslut. 
______ 
 
Utdrag  
Ks 
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Medlemskap MidtSkandia och Inlandskommunernas ek 
förening 
 
Allmänna utskottets beslut 
Överlämnar frågan till kommunstyrelsen utan förslag till beslut. 
 
Ärendebeskrivning 
Sorsele kommun är medlem i ett antal föreningar. För två av dessa bör 
kommunen överväg fortsatt medlemskap: 
- MidtSkandia är ett utbyte över gränsen mellan Helgeland i Norge och 


Västerbotten i Sverige. Forna vatten- och vandringsleder har i dag ersatts av 
Europaväg 12, Krutfjellvägen och Sagavägen. Dessa gränsöverskridande 
vägar spela stor roll för att vi ska kunna tillgodo göra oss hela regionens 
utbud. MidtSkandia är en av de gränsregioner som Nordiska ministerrådet 
stödjer. Medlemsavgifter är 8 525 kronor per år. 


- Inlandskommunernas ek förening är en förening som har sitt ursprung i 
engagemanget för att rädda Inlandsbanan. Föreningen bildades 1989 i 
samband med att trafikpolitiken behandlades. Några år senare, efter ett 
positivt besked om banan i riksdagen bildade IEF ett bolag för driften, 
Inlandsbanan AB. Föreningen skriver i sin verksamhetsplan för 2019-2022 
att föreningen ska behandla frågor som medlemmarna anser betydelsefulla 
och av gemensamt intresse. Särskild vikt läggs vid infrastrukturen, framför 
allt Inlandets järnvägar med Inlandsbanan som sammanhållande band, samt 
Inlandsvägarna rv 26 och E45. Gemensamma näringspolitiska frågor ska 
ges hög prioritet. Inlandets roll i omställningen till ett hållbart samhälle och 
verksamheter med koppling till regionens rika naturtillgångar ska 
uppmärksammas, liksom inflytandet över och ersättningen från nyttjandet 
av dessa resurser. Inlandsbornas engagemang och initiativ ska stimuleras 
och tas tillvara för utvecklingen i regionen. Medlemsavgiften är 20 000 
kronor per år. 


 
Beslutsunderlag 
Kommunsekreterarens tjänsteutlåtande 2021-04-26 
 
Förslag till beslut 
Kjell Öjeryd (v) – Överlämnar frågan till kommunstyrelsen utan förslag till 
beslut. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det endast finns ett förslag till beslut vilket också blir 
allmänna utskottets beslut. 
______ 
 
Utdrag; Ks 
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Storuman Folkhögskola filial Sorsele 
 
Allmänna utskottets beslut 
- Kommunen hyr ut delar av Älvbrinken för etablering av en filial i Sorsele 


till Storumans Folkhögskola samt att bekosta iordningställande av 
fungerande utbildningslokal enligt Folkhögskolans önskemål. 


 
Ärendebeskrivning 
Storumans folkhögskola finns tillsammans med Vindelns folkhögskola inom 
Region Västerbottens folkhögskoleförvaltning som leds av 
Folkhögskolestyrelsen. Verksamheterna samarbetar inom ramen för 
Västerbottens folkhögskola. Folkhögskolestyrelsen har ett regionuppdrag vad 
gäller folkbildning och bedriver från hösten 2021 verksamhet vid sju enheter. 
Folkhögskolan vänder sig till vuxna studerande från 18 år och uppåt. 
Storuman Folkhögskola har visat intresse av att etablera en filial i Sorsele. 
Coronapandemin har medfört att Folkhögskolerådet utlyst medel för 
yrkesinriktade utbildningar inom allmän och särskild kurs på grund av den 
ökande arbetslösheten och de stora behoven av omställning på 
arbetsmarknaden. 
 
Storuman Folkhögskola har sökt dessa medel med inriktning allmän kurs 
undersköterskeförberedande med placering i Sorsele. I mars 2021 fick de 
besked att medlen blev beviljade för hösten 2021 och våren 2022. Utrymmet är 
15 platser där inte alla 15 behöver utgöras av undersköterskeförberedande 
studenter utan mycket väl kan vara de som behöver läsa in grundskola och 
gymnasium. Även studerande mot Västerbottens Folkhögskolas övriga 
utbildningar kan ingå bland de 15. En lärarresurs kommer att anställas. 
 
Utifrån detta behöver Storumans Folkhögskola hyra en lokal. Rektor från 
Folkhögskolan har besökt Sorsele kommun och tittat på några olika lokaler där 
Älvbrinken passar bra, men för kommande läsår finns inte möjlighet att hyra 
hela lokalen. Bifogat finns en ritning med markerat utrymme som är av intresse 
för Storuman Folkhögskola att hyra från 1 augusti 2021 till 30 juni 2022, totalt 
11 månader. 
 
Folkhögskolan önskar hyra en möblerad utbildningslokal med White board och 
projektor. Det bör finnas lärararbetsplats, grupprum, uppehållsrum med 
kök/pentry, toalett, kopiator/skrivare, bredband och wifi. 
 
Enhetschef för städ och fastighet har beräknat en hyra för aktuell del av 
Älvbrinken exklusive möbler, AV utrustning och abonnemang för 
bredband/wifi. Kostnaden beräknas till 153 879 kronor per år, lokalvård 4 666 
kronor per månad för 2021 och 4 750 kronor per månad för 2022. 
     Forts. 
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En kostnad för papper, säckar/påsar, tvål, diskmedel tillkommer med 4 800 
kronor per år. Total hyresintäkt för 11 månader blir enligt ovanstående 
uppgifter 197 586 kronor. 
 
Under kommande läsår 21/22 är planen att jobba fram en långsiktig lösning för 
en fast etablering av folkhögskola i Sorsele med en profil som kan locka 
nuvarande och nya medborgare till utbildning 
 
Beslutsunderlag 
Lärcentraansvarigs tjänsteutlåtande 2021-04-13 
Ritning Älvbrinken 
Ansökan allmän inriktning 
Meddelande från Storumans folkhögskola 
 
Förslag till beslut 
Ansvarig för Lärcentra föreslår i sitt tjänsteutlåtande allmänna utskottet att hyra 
ut delar av Älvbrinken för etablering av en filial i Sorsele till Storumans 
Folkhögskola samt att bekosta iordningställande av fungerande 
utbildningslokal enligt Folkhögskolans önskemål. 
 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det endast finns ett förslag till beslut vilket också blir 
allmänna utskottets beslut. 
______ 
 
Utdrag  
Lärcentra 
Ekonomi 
Fastighet 
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